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Udvalget for Forskning, Innovation og Videregående Uddannelser
Folketinget
Christiansborg
1240 København K

Svar på spørgsmål 4 (alm. del): 

I brev af 28. oktober 2011 har udvalget efter ønske fra Tina Nedergaard (V) stil-
let mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 4:
”Ministeren bedes redegøre for, hvorledes regeringen agter at finansiere øgede 
SU-udgifter som følge af meroptag på uddannelserne?”

Svar: 
Jeg glæder mig over, at så mange unge vælger at søge uddannelse. Det er på 
sigt med til at sikre vækst og velfærd i Danmark.

SU-stipendier er en lovbunden udgift og dermed garanteret finansieret af 
statskassen. De forventede stipendieudgifter indgår løbende i regeringens 
skøn for udviklingen i statens udgifter og dermed også i regeringens samle-
de ramme for udviklingen i statens udgifter. Denne praksis er ikke ny, men 
har været således under skiftende regeringer.

I år med høj ungdomsarbejdsløshed vil et meroptag på uddannelserne også 
indebære færre udgifter til fx kontanthjælp, aktivering og dagpenge. Udgif-
terne til overførselsindkomster til unge arbejdsløse indgår ligeledes i udvik-
lingen i statens udgifter.    
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